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De Kamer is met verkiezingsreces. Zoals daags voor elk reces wordt over elk deze week 

aangevraagd tweeminutendebat kort daarna gestemd. U vindt ze allemaal terug bij het kopje 

‘stemmingen’. 
 

Verslagen Tweede Kamer 

• Commissiedebat funderingsherstel 

• Wetgevingsoverleg Wet versterking participatie op decentraal niveau 

• Commissiedebat Elke Regio Telt 

• Commissiedebat versterking lokaal bestuur 

• Commissiedebat Jeugdbescherming 

Stemmingen 

• Dinsdag 24 oktober  

Begroting BZK, EZK, SZW, woningwet, omroepen, arbeidsmarkt, digitale overheid, 
gehandicaptenbeleid, erfgoed 

• Donderdag 26 oktober 

Elke regio telt, zwangerschap en geboorte, Integraal Zorgakkoord, Hersteloperatie,  

Kinderopvangtoeslag, Circulaire Economie, Externe Veiligheid, Staat van de 

volkshuisvesting 

• Klimaatakkoord gebouwde omgeving 

Eerste Kamer 

• Spreidingswet 

Commissieagenda Tweede Kamer 

Plenaire agenda Tweede Kamer 

Brussel 

• Komende voorstellen Europese Commissie 

Lobbymemo 27 oktober 2023 
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• Kabinetsappreciaties Europese voorstellen (BNC-fiches) 

• Consultaties Europese Commissie 

• Agenda Europese Comité van de Regio’s 

• Agenda Congres Raad van Europa 

 

Verslagen Tweede Kamer 

Commissiedebat funderingsherstel 

Dit verslag is beknopt omdat het debat niet live is gevolgd.  

 

De PvdA fractie vindt het funderingsherstelfonds te beperkt van opzet om funderingsproblemen op te 

lossen. Het blijft immers een lening en Nijboer vraagt zich af of er een redelijke verhouding is tussen 

rijk, individu en waterschappen. Ook vraagt de fractie dat ze een rijkscommissaris willen net zoals de 

deltacommissaris Dit omdat het rijk ook meer betrokkenheid moet tonen. Boulakjar van D66 wenst een 

centraal loket voor funderingsschade en legt een stevige  verantwoordelijkheid bij de waterschappen 

die funderingsschade meer moeten voorkomen. Of de minister de waterschappen daarop wil 

aanspreken. 

Sandra Beckerman van de Socialistische Partij wil dat één ministerie de regie moet pakken en huizen 

met slechte funderingen niet zomaar moet slopen maar moet herstellen.  

Peter de groot Van de VVD wil meer informatie naar de oorzaken van funderingsschade omdat die per 

regio verschillend zijn. Inge van Dijk van het CDA wil weten hoe nieuwe gevallen van funderingsschade 

voorkomen kunnen worden en dat er meer informatie bij de koop en verkoop beschikbaar komt. 

  

Minister Hugo de Jonge wacht op de het advies van de Raad voor de leefomgeving en transport (RLI) 

over de funderingsproblematiek. Dat advies is gereed in het voorjaar van 2024 en kan worden 

meegenomen in de formatie. De minister erkent dat de keuzes die waterschappen maken kunnen 

leiden tot schade maar meent dat de waterschappen al goed bezig zijn met de funderingsproblematiek. 

Het herstelfonds werkt inderdaad nog niet goed want er doen veel te weinig gemeenten aan mee. Ook 

zal het RLI adviseren hoe het fonds breder kan worden opgezet en een voorstel doen voor een betere 

kostenverdeling. Om toekomstige schade te voorkomen moet het principe van ‘water en bodem 

sturend’ leidend worden.  

 

Er is een tweeminutendebat aangevraagd, inmiddels al gehouden en over de moties gestemd. Deze 

vindt u terug onder het kopje stemmingen 

 

Wetgevingsoverleg Wet versterking participatie op decentraal niveau 

De Wet versterking participatie op decentraal niveau is op verzoek van Van der Graaf nog versneld op 

de Kameragenda geplaatst. Het resultaat daarvan is dat er op maandag 23 oktober een 

wetgevingsoverleg gepland is voor de behandeling van de wet. Het debat duurde slechts anderhalf uur 

– maar later in de week is de wet tenminste aangenomen. Een belangrijke stap voor gemeenten die 

vooruitstrevend bezig zijn met burgerparticipatie (of beter gezegd: overheidsparticipatie). Een heel 

beknopt verslag over dit debat: 

 

https://funderingsherstelfonds.nl/
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Van der Graaf (CU) vindt dat we achter de feiten aanlopen – ze is dan ook blij dat de wet toch 

behandeld kon worden. Er ligt al een modelverordening en een handreiking vanuit gemeenten om vorm 

te geven aan wat er in deze wet wordt geregeld. Van der Graaf grijpt het debat aan om één zaak te 

versterken: het wettelijk verankeren van het uitdaagrecht. De overheid kan niet alles – en dat is maar 

goed ook. Inwoners kunnen de gemeenschap van binnenuit versterken, zoals we ook al zien bij 

coöperaties. De overheid moet een bescheiden rol spelen. Er zijn goede voorbeelden van het 

uitdaagrecht, zoals de dagbesteding in Utrecht, speeltuinen in Deventer, het zwembad in Bodegraven-

Reeuwijk en de herinrichting van de Schepenstraat in Rotterdam. De wet biedt nu te weinig garantie dat 

het uitdaagrecht echt een stevigere positie krijgt dan die er nu is. Het is wel van belang dat gemeenten 

zelf de keuzeruimte hebben om het uitdaagrecht in te passen in de eigen lokale context. 

 

Daarnaast wil Van der Graaf dat de wet ook daadwerkelijk gaat ‘leven’, nadat deze wordt aangenomen. 

Onder andere van de VNG krijgt ze mee dat er heel veel behoefte is aan flankerend beleid en het 

uitwisselen van goede ervaringen. Hans Teunissen (D66) wil ook weten hoe dit flankerend beleid eruit 

gaat zien. Hij hamert erop dat burgerparticipatie en het uitbreiden van democratie goed is voor de 

betrokkenheid van mensen met de politiek en met hun eigen bestuur.  

Chris Simons (VVD) omarmt het uitdaagrecht en de uitbreiding van burgerparticipatie, maar hij vindt 

wel dat het altijd moet worden ingepast in de representatieve democratie die we nu hebben. Hij vreest 

voor de autonomie van gemeenten met het amendement van Van der Graaf om het uitdaagrecht 

sterker te verankeren.  

 

Minister De Jonge geeft aan dat het wetsvoorstel een codificatie is van de beweging die allang is en 

wordt gemaakt bij gemeenten. Hij noemt twee kanttekeningen bij de wet: allereerst moet participatie 

zijn ingebed in de representatieve democratie, zoals Simons ook zei. Decentrale besturen moeten altijd 

vanuit het algemeen kunnen besluiten. Daarnaast denkt De Jonge dat het uitdaagrecht een beetje 

trendgevoelig is. Er zijn veel andere vormen van burgerparticipatie en die moeten ook een plek krijgen. 

Met betrekking tot het amendement van Van der Graaf is De Jonge niet zo blij met het ‘imperatieve’ 

karakter ervan. Hij vindt het niet fijn om zo voorschrijvend richting gemeenten te zijn. “Ik vind het 

passen bij de interbestuurlijke verhoudingen om die andere vormen wel open te laten,” stelt De Jonge. 

Daarom ontraadt hij het amendement. Hij vreest dat gemeenten die niet staan te springen om het 

uitdaagrecht het niet echt omarmen. Als zij het dan toch verplicht moeten vormgeven, dan leeft het 

instrument niet. Tot slot legt hij de aarzeling neer dat gemeenten al overlopen in hun uitvoeringslasten. 

Kunnen ze deze extra taak wel aan? Hij vindt het wetsvoorstel zoals het nu voorligt een sierlijker vorm 

om de participatie een stap verder te helpen. 

 

Deze laatste aarzeling is waarschijnlijk de reden dat Van der Graaf samen met Teunissen en Simons 

een motie indient om het flankerend beleid te versterken. Over het amendement en de motie is 

dezelfde week nog gestemd.  

 

Amendementen 

Het ingediende amendement is aangenomen: 

• 36210-10 Amendement Van der Graaf c.s. over het regelen dat iedere gemeente, provincie en elk 

waterschap en openbaar lichaam voorwaarden bepaalt waaronder inwoner sen maatschappelijke 

partijen taken van het bestuursorgaan kunnen uitvoeren; 

 

Motie 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2023Z18346&did=2023D44273
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Er is één motie aangenomen, die tot doel heeft dat gemeenten daadwerkelijk aan de slag kunnen met 

onder andere het uitdaagrecht: 

• Motie Van der Graaf c.s. over uitwerken hoe flankerend beleid kan worden vormgegeven zodat het 

uitdaagrecht ook in de praktijk goed uit verf komt; 

 

Commissiedebat Elke Regio Telt 

Het adviesrapport Elke regio telt! werd gepubliceerd in maart 2023. Het rapport concludeert dat 

sommige regio’s in Nederland last hebben van een steeds grotere opeenstapeling van achterstanden. 

Oorzaak ligt in het rijksbeleid dat jarenlang heeft gewerkt om sterker te maken wat sterk is en weinig 

aandacht heeft gehad voor de achterblijvende gebieden.  

 

Net voor haar val in juli heeft het kabinet een reactie op het rapport gestuurd naar de Tweede Kamer. In 

die reactie stelt het kabinet de aanbevelingen uit het rapport serieus te nemen en in het vervolg te 

willen werken langs drie lijnen aan een verbetering. De lijnen zijn ontleed aan de aanbevelingen uit het 

rapport: herijking investeringslogica, langjarige investeringen in de regio en een vitale relatie tussen rijk 

en regio.  

 

Op 25 oktober vond een commissiedebat BZK plaats over deze reactie. Opvallend was de grote 

belangstelling van maar liefst negen Kamerleden en vele bestuurders uit de regio. De spreektijd en 

duur van het debat werden nog in de loop van de middag verlengd vanwege de grote animo. Naast de 

vicevoorzitter van de VNG Mark Boumans zaten op de tribune tientallen bestuurders uit onder andere 

Zeeland, Oost- en Noord-Nederland.  

 

Duiding kabinetsreactie 

De meeste bijdragen van de Kamerleden zijn gericht op specifieke maatregelen die zij wensen naar 

aanleiding van de kabinetsreactie. Alleen Krul van het CDA heeft fundamentele kritiek op de reactie en 

de gekozen lijn. Hij wil dat alle rekenmodellen van het rijk op de schop gaan; niet dat er slechts 

onderzoek wordt gedaan naar een selectie van die modellen. Van der Graaf van de ChristenUnie is het 

eens met deze kritiek. Krul vindt dat er een omslag in het denken nodig is en mist deze omslag in de 

kabinetsreactie.  

 

Opvallend is dat de BBB weinig concreets inbrengt in het debat terwijl deze partij een sterke affiniteit 

met de regio heeft. De bijdragen van Van der Plas blijven op een algemeen niveau (“Er wordt niet naar 

de regio geluisterd”).  

 

Gemeenten en de verschraling van voorzieningen 

Bushoff van de PVDA vraagt om aandacht voor de positie van gemeenten en provincies die voldoende 

middelen moeten hebben om de verschraling van voorzieningen een halt toe te roepen. Hij wil een 

goed gevuld Gemeentefonds met een eerlijkere verdeelsleutel. “Ongelijk investeren voor gelijke 

kansen” moet het principe zijn, het kan nu eenmaal meer kosten om een instelling in het buitengebied 

open te houden. Ook pleit hij voor een vitaliteitsfonds als noodhulp waarmee dreigende sluiting van 

voorzieningen voorkomen kan worden vanuit rijksmiddelen. Bushoff vraagt daarnaast om een norm 

voor een betere verspreiding van rijkswerkgelegenheid over het land.  

 

De minister vindt het Gemeentefonds geen goed middel hiervoor want het fonds is er voor de uitvoering 

van de wettelijke taken van gemeenten en niet voor investeringen. Ook al is de minister het eens dat 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2023Z18105&did=2023D43762
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voorzieningen nodig zijn in de regio, kan hij geen financiële middelen beloven voor een fonds en is hij 

ook niet enthousiast over de normering.  

 

Kracht van de regio vs. oplossingen van het rijk  

De Kamer en de minister zijn het grotendeels eens over de probleemschets in het rapport en dat 

verandering hard nodig is. Die eensgezindheid valt enigszins weg als het gaat om de 

oplossingsrichtingen. De VVD wil vooral vertrouwen in “de kracht van de regio” en zorgen voor 

(regel)ruimte zodat elke regio beter zichzelf kan helpen. Extra investeringen moeten samen met de 

regio vorm krijgen en niet door de Kamer worden bedacht. Het CDA, de ChristenUnie, de PVDA, de 

SGP, de SP en de PVV zoeken oplossingen juist in maatregelen die het rijk kan nemen zoals een 

vitaliteitsfonds (PVDA) of meebetalen aan openbaar vervoer zodat deze niet te duur wordt (SGP).  

 

Normering en toetsen  

Op meerdere momenten in het debat gaat het over het stellen van norm of vastleggen van een toetsing 

voor beleid. Zo wil Bushoff een norm voor de verspreiding van rijkswerkgelegenheid beter over het 

land. Bisschop van de SGP heeft het zelfs over een evenredige verspreiding. ChristenUnie vraagt om 

een norm voor het basisniveau van voorzieningen. Teunissen van D66 vraagt om toetsing van het 

effect van rijksbeleid op regio’s. De minister is het eens met het achterliggende doel van al deze vragen 

maar wil terughoudend zijn bij het instellen van wat hij technocratische oplossingen noemt. De minister 

vindt dat het hier om politieke keuzes gaat die niet altijd te vatten zijn in normering, toetsen of 

instrumenten.  

 

Regio Deals  

De meeste deelnemende partijen zijn kritisch op Regio Deals, een programma van BZK waarin regio’s 

financiering kunnen krijgen voor een periode van 5 jaar. De aanvraagprocedure dwingt regio’s volgens 

de Kamerleden tot concurrentie met elkaar en de deal zijn te incidenteel en kleinschalig. Terwijl Krul 

van het CDA Regio Deals “doekje voor het bloeden” vindt en voor afschaffing pleit, vindt Kamminga van 

de VVD dat er wel wat kanttekeningen zijn maar daarmee moet de conclusie niet zijn dat ze afgeschaft 

dienen te worden. De minister zegt dat structurele financiering voor de regio niet hoeft te betekenen dat 

de Regio Deals stoppen.  

 

De rol van BZK en samenwerking tussen de departementen  

Teunissen van de D66, Van der Graaf van de CU en Bisschop van SGP vragen aan de minister hoe de 

coördinerende rol van BZK in het vervolg eruit ziet. Wat kan men van de minister verwachten en 

waarvoor moet men bij andere ministers aankloppen. Ook is het de vraag hoe de minister de andere 

departementen in beweging gaat krijgen. Kamminga van de VVD maakt zich zorgen over de 

verschillende sectoren zoals zorg en onderwijs waar ook aanpassingen nodig zijn. De minister geeft 

aan dat zijn ministerie de coördinatie op het vervolg op zich neemt maar niet bijvoorbeeld over buslijnen 

gaat. De minister vindt dat er ook een coördinerende rol bij de Kamer ligt om ook ervoor te zorgen dat 

verschillende initiatieven voor het vervolg bij elkaar komen. De minister komt makkelijk weg met deze 

uitleg terwijl het hier om een heel wezenlijk probleem gaat.  

 

Comité van de regio’s 

Koekoek van Volt vraagt of de minister van plan is om een Comité van de regio’s naar Europees 

voorbeeld in te richten voor Nederland. Het rapport Elke regio telt! beveelt een dergelijke comité 

namelijk aan. Van der Plas van de BBB wil weten wat het verschil met het Interprovinciaal Overleg 

(IPO) zou zijn. De minister zegt dat provincies niet hetzelfde zijn als regio’s omdat er meer regio’s zijn 
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dan provincies. Hij noemt het Regioberaad van de VNG maar dat is er meer voor de zaken die 

gemeenten raken dan voor alles over de regio. Hij wil een manier van werken toepassen waarbij DG’s 

steeds verantwoordelijk zijn voor een bepaald gebied in het land. Op voorstellen voor het instellen van 

een regiominister kan de minister geen ja zeggen; dat is voor het volgend kabinet.  

 

Over de moties in het aangevraagde tweeminutendebat is al gestemd en vindt u terug bij het kopje 

stemmingen.  

 

Commissiedebat versterking lokaal bestuur 

Een voortzetting van een prachtig debat van vorige week – zo noemt Chris Simons (VVD) het 

commissiedebat van dinsdag 24 oktober. Hij doelt daarmee op het begrotingsdebat BZK. Vanavond 

praat de Kamer verder over de inrichting van onze overheid, specifiek de versterking van het lokale 

bestuur. Op de agenda staan onder andere de actieagenda sterk bestuur, de versterking van de positie 

van lokale volksvertegenwoordigers en een reactie op de brief van de G4 over de werkdruk van 

gemeenteraden. Een debat met mooie bespiegelingen en grote waardering voor de lokale 

bestuurslaag. Maar met een open eind, omdat er geen behoefte was aan een tweede termijn. De VNG 

had gehoopt dat dit debat werd aangegrepen om een kanteling in de financiële en bestuurlijke 

verhoudingen te starten. Dat is niet gebeurd. 

 

Lokaal bestuur en regio’s 

Simons trapt af door te stellen dat de balans in de interbestuurlijke verhoudingen onder druk staat. Hij 

ziet dat de minister dat serieus neemt en met de actieagenda goede stappen zet. De VVD maakt zich 

zorgen over de toerusting van gemeenteraadsleden; zij hebben het steeds moeilijker om goed hun 

controlerende taak uit te voeren over de vele taken die gemeenten hebben. Ook hekelt Simons het 

democratische tekort in gemeenschappelijke regelingen; er zijn grote verschillen tússen de 

samenwerkingsverbanden. Dat gaat volgens hem ten koste van het dualisme. Dat laatste vindt Simons 

erg belangrijk, hij wil bijvoorbeeld niet meegaan in het pleidooi van Dekker-Abdulaziz (D66) dat 

gemeenteraadsleden meer zeggenschap krijgen in GR’en. De adviesrol en de informatiepositie moet 

beter. 

 

Politiek moet herkenbaar en begrijpelijk zijn, herhaalt Dekker-Abdulaziz de maidenspeech van 

fractiegenoot Hans Teunissen. Ze vindt het cruciaal dat de verhouding tussen bewoners en raadsleden 

goed is; zowel letterlijk als figuurlijk. De dramatisch lage opkomst bij de laatste 

gemeenteraadsverkiezingen vindt ze een dieptepunt in de waardering van de democratie. “Democratie 

is een kostbaar goed, maar geen rustig bezit.” 

 

Temmink (SP) is de eerste die de kracht van lokaal bestuur koppelt aan de hoeveelheid geld die 

gemeenten krijgen. Zij stelt dat de lokale democratie wordt uitgehold doordat gemeenten weinig 

beleidsvrijheid hebben en steeds meer taken krijgen. Dit zorgt er bovendien voor dat er steeds meer 

regionaal wordt samengewerkt – hetgeen de SP een doorn in het oog is. “De lokale politicus wordt bijna 

een ambtenaar,” stelt Temmink. Ze wil een brede visie op het lokaal bestuur. Geen pleisters meer 

plakken, maar wezenlijk kijken welke taken bij welke bestuurslaag horen. 

 

Van Houwelingen (FvD) tot slot wil de lokale autonomie vergroten. De beleidsvrijheid van gemeenten is 

nu zeer klein, omdat slechts 5 tot 10% van het gemeentebudget vrij besteedbaar is. Daarnaast wil hij af 

van samenwerkingsverbanden – of in elk geval de verplichte. Gedwongen samenwerkingen zijn funest 

https://vng.nl/nieuws/kanteling-hard-nodig-in-gesprek-tussen-rijk-en-medeoverheden
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en gemeenten moeten niet gedwongen worden om dingen te doen, zoals het opvangen van 

vluchtelingen, maar ook het ontslaan van de waarnemend burgemeester in Scherpenzeel. 

 

Minister De Jonge herhaalt dat discussies over het takenpakket van de decentrale overheden zijn 

lievelings zijn (in het begrotingsdebat gaf hij aan dat je hem daar voor wakker kunt maken, red.). Het 

kabinet werkt aan een Beleidskader decentraal bestuur en er wordt gewerkt met een uitvoeringstoets 

decentrale overheden (UDO). “Daarmee voorkom je dat je ondoordacht taken op het bord van 

gemeenten legt,” stelt De Jonge. Er zijn grote zorgen over de totale balans van taken, middelen en 

uitvoeringskracht. Dat gaat verder dan de financiële zorg van gemeenten alleen.  

De minister geeft aan dat er gesprekken met gemeenten zijn die naar verwachting een financiële 

uitkomst hebben, maar ook ingaan op de balans tussen taken, middelen en uitvoeringskracht. 

“Daarvoor moeten wij bouwstenen aanleveren voor een nieuw kabinet,” zegt De Jonge. De actieagenda 

Sterk Bestuur biedt daar een goede basis voor. 

 

Wat volgt is een bespiegeling van het Huis van Thorbecke. De minister vindt het logisch dat er 

regionaal wordt samengewerkt, omdat sommige taken bij provincies te ver weg van inwoners af zouden 

staan en tegelijk kun je niet van elke kleine gemeente verwachten dat zij hun eigen rampenbestrijding 

regelen. De congruentie tussen regio’s en provincies is lang niet altijd evident. “Er is niet één antwoord 

op de vraag wat nou ideale regionale samenwerking is,” verzucht De Jonge. Ook de verschillende 

schalen kunnen niet meteen op één lijn worden gelegd (bijvoorbeeld op het niveau van de 

Veiligheidsregio). Er is geen one-size-fits-all oplossing, maar meer congruentie tussen de regio’s zou 

wel goed zijn. Ook vindt de minister dat je kritisch moet kijken naar de groei van het aantal 

samenwerkingsverbanden. 

 

De schaal van alle gemeenten vergroten dan? Daar is de minister ook geen voorstander van. “Stel je 

voor dat Maassluis of Vlaardingen zelf de rampenbestrijding moet organiseren, daar moet je toch niet 

aan denken?” zo grijpt hij terug op zijn wethouderschap in Rotterdam. Hij wil kort gezegd het stelsel van 

binnenuit democratischer maken – en daar is het kabinet dan ook mee bezig. 

 

‘We zorgen dat gemeenten in staat zijn om hun taken uit te voeren’ 

- Minister De Jonge 

 

De autonomie van gemeenten is niet enorm groot, antwoord de minister op Van Houwelingen, omdat er 

in Nederland weinig ruimte is voor het lokale belastinggebied. Daar is De Jonge persoonlijk heel 

gelukkig mee, omdat een groter eigen belastinggebied zorgt voor calculerend gedrag bij gemeenten. 

De intergemeentelijke solidariteit is een belangrijke voorwaarde daarvoor en de minister ziet dat deze 

gering is, bijvoorbeeld bij de opvang van vluchtelingen. Hij sluit af: “Qua gemeentelijke autonomie 

houden we het zoals het is, maar we zorgen dan wel dat gemeenten in staat zijn om hun taken uit te 

voeren.” 

 

 

Uitbreiding aantal raadsleden 

Als zelfs de G4 aangeeft dat het werk nauwelijks meer te doen is, dan is er iets serieus aan de hand, zo 

zegt de minister. Volgens hem zit de grootste (en snelste) verlichting in hoe gemeenteraadsleden zelf 

hun werk organiseren. Extra voorzieningen zijn volgens de minister niet altijd nodig. Daarnaast is de 

ondersteuning van raadsleden echt een lokale discussie. De Hollandse zuinigheid die daar heerst is 

echt onverstandig, volgens de minister: “raadsleden moeten zich echt even niks aantrekken van het 
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kritische stukje de dag later dat de gemeenteraad alleen maar aan zichzelf denkt.” Investeer in jezelf, is 

wat de minister zegt. Nederland is daar in het algemeen slecht in, maar daarmee doen we onszelf 

tekort. 

 

Dekker-Abdulaziz deed het voorstel om de staffel van het aantal gemeenteraadsleden naar 

inwoneraantal uit de Gemeentewet te wijzigen. Volgens haar is het verschil tussen een gemeente van 

200.000 inwoners en Amsterdam met meer dan 800.000 inwoners te groot. Ze stelt voor een extra 

maat toe te voegen; daar is geen uitgebreide wetswijziging voor nodig, maar biedt wel soelaas voor de 

G4-gemeenten. Minister De Jonge is niet meteen voorstander van meer raadsleden, in het algemeen. 

Hij vindt wel dat dat onderzocht moet worden, hetgeen ook in de recente Kamerbrie te lezen viel. Het is 

mogelijk, maar het voegt niet heel veel toe. Volgens de minister is het prima mogelijk om in je eentje 

20.000 kiezers te vertegenwoordigen – als Kamerlid kun je dat ook. Hij gaat daarbij voorbij aan het feit 

dat gemeenteraden een lekenbestuur zijn. Dekker-Abdulaziz en anderen willen dat toch echt wel 

behouden. De minister vreest tot slot dat een grotere capaciteit zich vanzelf vult met meer werk. 

Hij stuurt de Kamer in het tweede kwartaal van 2024 een brief over het onderzoek naar de uitbreiding 

van het aantal raadsleden. 

 

Overige zaken 

Temmink wijdde in haar eerste termijn ook aandacht aan bestuurlijke integriteit. Een oplossing volgens 

haar is de subsidiëring van lokale partijen, zodat zij niet afhankelijk zijn van geldschieters. Hoe staat het 

daarmee, vraagt ze de minister. De Jonge antwoordt dat de Wet op de Politieke Partijen in het eerste 

kwartaal van 2024 voor advisering naar de Raad van State gaat. 

 

Dekker-Abdulaziz hield een vurig betoog voor het moderniseren van de verlof- en vervangingsregeling 

van politici. Ze vindt het niet van deze tijd dat deze zo star is en altijd uit een periode van 16 weken 

bestaat. Ze wil snel een reactie van het kabinet op het advies van het Adviescollege Rechtspositie 

Politieke Ambtsdragers. Dat advies komt begin 2024, zegt de minister. 

 

Tot slot vroeg Dekker-Abdulaziz naar het digitaal vergaderen. Ze is het eens met de Raad van State 

dat dit niet de standaard moet worden in gemeenteraden, maar in noodgevallen moet het mogelijk zijn. 

Wanneer wordt de wet aangepast – en wat zijn dan die noodgevallen? 

De minister kan nu nog maar beperkt in gaan op de vraag over noodgevallen, maar hij geeft aan dat de 

wetswijziging nog in voorbereiding is. Op basis van de kritiek van de Raad van State wordt er opnieuw 

goed naar gekeken. Begin 2024 kan de Kamer hier meer van verwachten. 

 

Commissiedebat Jeugdbescherming 

Het was het laatste commissiedebat voor de heren Peters (CDA) en Kwint (SP). Van Breugel (D66) is 

net een half uur geleden beëdigd en vervangt Raemakers. Peeters eindigt met dank en dat deze 

duurste rotonde moet veranderen. 

 

Afspraken landelijk tarief en werkdrukverlaging GI  

Westerveld (GL) legde de nadruk op het verlagen van de caseload en haalt de recente inspectiebrief 

aan. Ze vindt dat er te weinig actie wordt ondernomen en het te langzaam gaat. Er is 26 miljoen voor 

extra bedden maar dat is ingezet voor de expertisenetwerken om kinderen tussen wal en het schip te 

helpen. De wachtlijsten zijn te lang. Ze doet een oproep tot urgentie. Maeijer (PVV) vraagt hoe er 

gewerkt wordt aan administratieve lastenverlaging. 
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Van Breugel (D66) is blij met het landelijk tarief en daardoor verlaging van werkdruk. Hoe zorgen we 

voor de lagere werklast. Zij vindt dat kinderen met JB sneller hulp moeten krijgen. Peeters; in het 

verleden is dit zo geweest en kregen kinderen daarom te snel een JB-maatregel. Van Breugel zegt dat 

voorzichtigheid is geboden maar de juiste hulp nodig is en heeft vertrouwen in het systeem. 

De heer Kwint zet bij het landelijk tarief vraagtekens bij het betrekken van de ACM. Dit is toch geen 

markt? JB staat onder druk. Maeijer haalt ook een onterechte uithuisplaatsing in Zoetermeer aan en 

wat de consequenties zijn voor de GI. 

 

Minister Weerwind is verheugd met het landelijk tarief en zij instromers voor meer JeugdBeschermers, 

Dat blijkt succesvol. Dit wordt uitgebreid met nogmaals 10 mln euro. (Verkuijlen) ook gepensioneerden? 

Ja ook gepensioneerden. Er loopt nu een imago campagne, om JB te steunen. Kosteloze 

rechtsbijstand werkt en is noodzakelijk, ook voor gedupeerde ouders van toeslagenaffaire. Extra 

genomen maatregelen zijn; caseloadverlaging, vereenvoudigen normenkader GI , werkdruk 

caseloadverlaging (4x10 mln 2023), stimuleringsregeling wordt verlengd voor zij-instromers, 

prestatiebeschrijving, inpassen jeugdhulp, GI instroom verminderen, standaardisatie inkoop, tuchtrecht 

vereenvoudigen en good practices delen. 

Het landelijk tarief wordt zo spoedig mogelijk maar uiterlijk 2025 ingevoerd. Dit lukt niet eerder geven 

GI's zelf aan i.v.m. werven mensen bij GI. Wetgeving wordt tweede helft 2025 voorgelegd. Extra 

middelen worden beschikbaar gesteld en draagvlak en monitoring instellen door VNG. 

Convenant GI workloaddaling: FNV-GI maken samen de afspraak/ In 2025 is de reële nieuwe workload 

structureel. Per jeugdbeschermer 16,3 maatregelen. Per 2023 moet de huidige stand in kaart worden 

gebracht. Daarvoor is 60 miljoen nodig; 55 miljoen is gedekt. 5 miljoen komt na monitoring van de GI. 

Dat deel komt pas in 2025.  

Werkdruk GI moet omlaag- met dank aan bestuurders dat dit nu is gelukt. Er ontstaat nu duidelijkheid 

en we gaan het monitoren. Er zijn 188 fte nodig om de werkdrukverlaging op te vangen inclusief de zij 

instromers. Administratieve lasten verlagen is aan gemeenten. Minister werkt aan het normenkader dat 

is in 2024 gereed. 

 

ACM artikel kan Weerwind niet aanreiken. Heeft geen inhoudelijke bemoeienis. Weerwind neemt in 

overweging om in de toekomst meer sturing te krijgen op de GI's voor zijn opvolger. 

Staatssecretaris van Ooijen geeft aan dat expertisenetwerken problemen niet oplossen voor acute 

situaties maar reageren breed en geven advies. Van Ooijen wil netwerkeffectiviteit vergroten in 2024. 

(toezegging) 

Op de vraag van Van Breugel voorrang te geven geeft Van Ooijen aan dat er een afwegingskader is 

om voorrang te geven aan sommige situaties en binnen schaarste. 

JIM jouw ingebrachte mentor of verplichte informele steunfiguur, werkt soms beter dan de 

clientonafhankelijke ondersteuning. Verplichting in wet is niet nodig nu. Maar wil dit wel invoeren. 

Toezegging: over een jaar nagaan hoeveel is ingezet.  

Vrijwillig kader rechtsbescherming versterken om juridische kader te voorkomen. Informatiepositie van 

ouders verbeteren. Toezegging om ook voor kinderen dit te verbeteren.  

Als reactie op de incidenten geeft Van Ooijen aan dat de inspectie onafhankelijk toezicht houdt ook in 

incidentele gevallen als het IGJ, dit leidt niet tot ingrijpen.  

We werken afbouw en ombouw van gesloten jeugdhulp. In 2025 heel kleinschalig en in 2030 nul 

gesloten plaatsingen. Individuele casuïstiek (zoals Friesland Woodbrokers) wordt versneld afgebouwd.  
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Feitenrelaas niet op orde 

Verkuijlen (VVD) wil dat het feitenrelaas orde komt bij rechtelijke macht. Voor dergelijke maatregelen 

moet de kwaliteit op orde zijn. Ook Kwint deelt deze ergernis, maar de druk op de sector is te hoog. 

Peters (CDA) spreekt ook namens CU; indien nodig is ingrijpen nodig met JB bij onveiligheid. Inspectie 

dossier niet op orde maar is niet direct een onterechte uithuisplaatsing. (Verkuijlen) vindt dat het 

feitenrelaas op orde moet zijn, daar is Peters het mee eens, maar werkt liever met een verklarende 

analyse. (Kwint) meningen en feiten lopen te veel door elkaar heen. Peters vindt het niet zo zwart wit. 

Hoe krijgen we een lerende cultuur/ niets doen is soms ook een oplossing en soms gaat het ook fout. 

Van Breugel (D66), Waarom wordt er in het Actieplan feitenonderzoek niet gesproken met kinderen 

zelf? Maeijer (PVV) wil het Familieplan verplichten om uithuisplaatsing te voorkomen en doel 

terugplaatsing, gaat dit meegenomen worden in het wetsvoorstel? 

Minister Weerwind; het feitenonderzoek moet worden verbeterd voor rechtsbescherming. Ouders en 

kinderen moeten meer worden meegenomen in de communicatie.  

Rechtspraak wordt betrokken bij vervolg actieplan. Verkuijlen vraagt een toets om dit op orde te krijgen. 

Minister wil voorstel eerst afwachten en anders toezegging te monitoringsverplichting. 

Rechtsbescherming pilot gaat niet per 1 juli stoppen daarna bezien vervolg. 

Het wetontwerp gaat altijd over terugplaatsing kinderen in thuissituatie tenzij rechter anders besluit 

 

Toekomstscenario 

Verkuijen haalt het bezoek aan over het Toekomstscenario dat hij en de heer Raemakers aan Tilburg 

bracht. Een multidisciplinaire samenwerking levert veel op en vraagt hoe we dit traject kunnen 

versnellen. Minister Weerwind wil dat het Toekomstscenario in 2027 landelijk dekkend is, via 

proeftuinen die de regio's meenemen en met ondersteuning van het programmateam. In de regio's zijn 

al mooie effecten. Van 520 gezinnen slechts 5% JB-maatregel. 

In december 2023 komt er een brief over de situatie en verbreding landelijk.  

 

Bestaanszekerheid 

Schuldenproblematiek en armoede als oorzaak van de problemen kwam tijdens dit debat ook vaak aan 

de orde. Kinderen helpen is ouders helpen, met bestaanszekerheid bvijvoorbeeld. Westerveld roept op 

tot actie omdat er zo weinig is verbeterd. Peters stelt structuur aan de kaak en dat we daarvoor rust en 

tijd voor nemen maar niet met stress en korte termijn oplossingen en haalt Stellaard aan. Westerveld 

haalt de marktwerking aan en het landelijk tarief. Peters vindt dat dit soort maatregelen de oorzaak niet 

weghaalt. Ook Van Breugel pleit voor aanpak van de schuldeisers. Ook Kwint vraagt zich af waarom 

niet eerst schulden worden aangepakt. Jeugdbescherming kan nu niets met schulden, maar zou juist 

heel behulpzaam zijn. Zo hou je kinderen thuis. 

De minister vindt dat voor schuldenaanpak de lokale teams aan zet zijn en niet de jeugdbeschermers. 

Zij moeten zelf daarmee verbinding maken. Doorzettingsmacht voor situatie bij schulden is aan de 

lokale teams. Het ondersteuningsteam heeft mooie voorbeelden. 

Onterechte uithuisplaatsing van 2 gevallen, is een incident en is gemeld bij de inspectie die handelt.  

(Met dank aan Beate van der Ploeg, gemeente Tilburg) 
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Stemmingen 

Dinsdag 24 oktober 

 

Begroting Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties 

Het wetsvoorstel, inclusief de begrotingsstaat van het gemeentefonds en het provinciefonds is 

aangenomen. 

 

Moties BZK 

Aangenomen zijn: 

• 36410-VII-60 Motie Teunissen c.s. over het recht op begrijpelijke taal en duidelijke uitleg van 

besluiten vastleggen in de wet; 

• 36410-VII-61 Motie Sneller en Rahimi over het verzoek aan het Presidium om in overleg met de 

Eerste Kamer te komen tot structurele financiering van Parlement.com;  

• 36410-VII-62 Motie Nijboer over de consequenties van de financiële tekorten inzichtelijk maken 

(Nijboer wil een brief voor 22 nov. over de uitvoering van de motie) 

• 36410-VII-63 Motie Nijboer over een plan om de externe inhuur te beperken en zo spoedig mogelijk 

weer te voldoen aan de Roemernorm; 

• 36410-VII-64 Motie Nijboer over het nakomen van de belofte van het kabinet om mensen met een 

arbeidsbeperking in dienst te nemen; 

• 36410-VII-65 Motie Van Dijk en Van der Graaf over het structureel faciliteren van de Landelijke 

Vereniging voor Kleine Kernen; 

• 36410-VII-66 Motie Van Dijk over het Nationaal Verenigings Onderzoek eenmalig verbreden naar 

gemeenteniveau; 

• 36410-VII-67 Gewijzigde motie Van Dijk c.s. over naar de opschalingskorting kijken als onderdeel 

van de voorjaarsbesluitvorming; 

• 36410-VII-68 Motie Grinwis c.s. over uitwerken hoe in continuering van de Jettengelden voor 

politieke partijen kan worden voorzien; 

• 36410-VII-70 Motie Bisschop over in de verdere uitwerking van de kabinetsvisie op het advies "Elke 

regio telt!" ruim aandacht geven aan versterking van regionale economieën; 

 

Moties wonen RO 

Aangenomen zijn: 

• 36410-VII-35 Motie Peter de Groot c.s. over het afsluiten van bouwakkoorden om belemmeringen 

voor bouwprojecten weg te nemen 

• 36410-VII-40 Motie Boulakjar c.s. over een aanzienlijk deel betaalbare woningen als voorwaarde 

voor bouwsubsidies, impulsen en woonafspraken 

• 36410-VII-41 Motie Boulakjar over hamsterhuurkoop door woningcorporaties mogelijk maken 

• 36410-VII-42 Motie Boulakjar c.s. over een akkoord over het bouwen van zo veel mogelijk 

studentenwoningen in Kronenburg 

• 36410-VII-45 Motie Nijboer over het alsnog invoeren van een tochtkorting 

• 36410-VII-46 Motie Nijboer en Grinwis over een voorstel voor het uitwerken van een huurregister 

• 36410-VII-48 Motie Inge van Dijk en Grinwis over onderzoek naar een tijdelijke verlaging van het 

btw-tarief voor de bouw van sociale en middeldure koop- en huurwoningen 

• 36410-VII-51 Motie Grinwis c.s. over het aanpassen van het Drinkwaterbesluit zodat niet alleen op 

het dak opgevangen regenwater kan worden gebruikt als huishoudwater 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2023Z17920&did=2023D43287
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2023Z17921&did=2023D43288
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2023Z17922&did=2023D43289
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2023Z17923&did=2023D43290
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2023Z17924&did=2023D43291
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2023Z17925&did=2023D43292
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2023Z17926&did=2023D43293
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2023Z18136&did=2023D43834
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2023Z17928&did=2023D43295
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2023Z17930&did=2023D43297
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43175
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43182
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43184
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2023Z17866&did=2023D43184
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43187
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43188
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43190
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43194
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• 36410-VII-52 Motie Grinwis c.s. over gemeenten ondersteunen bij pre-

soortenmanagagementplannen 

 

Amendementen BZK inclusief Wonen en RO 

• 36410-VII-14 Amendement Nijboer en Grinwis over middelen voor een nationaal 

doorbouwgarantiefonds; 

• 36410-VII-18 Amendement Sneller c.s. over middelen voor ProDemos; 

• 36410-VII-25 Amendement Grinwis en Peter de Groot over middelen voor het Fonds Betaalbare 

Koopwoningen; 

• 36410-VII-26 Amendement Boulakjar over middelen voor een studentenwoningenstartbouwimpuls; 

• 36410-VII-29 Amendement Beckerman c.s. over aanvullende stimuleringsmiddelen voor 

woningcoöperaties; 

• 36410-VII-30 Amendement Inge van Dijk en Van der Graaf over middelen voor de Landelijke 

Vereniging van Kleine Kernen; 

• 36410-VII-57 Amendement Sneller en Rahimi over middelen voor Parlement.com; 

 

Begroting Economische Zaken en Klimaat 

Het wetsvoorstel is aangenomen. 

 

Amendementen 

Relevant en aangenomen zijn:  

• Gewijzigd amendement van het lid Boucke c.s. 36410-XIII-28 t.v.v. nr. 13 over dekking voor 

middelen voor zonnepanelen op scholen 

• Gewijzigd amendement van de leden Kröger en Grinwis 36410-XIII-57 t.v.v. nr. 11 over middelen 

voor de SCE ten behoeve van burgerinitiatieven 

• Gewijzigd amendement van de leden Kröger en Boucke 36410-XIII-27 t.v.v. nr. 21 over middelen 

voor een kwaliteitsbudget herstellen en versterken van de ecologie en landschapskwaliteit bij 

hernieuwbare energie op landprojecten. 

• Gewijzigd amendement van het lid Erkens c.s. 36410-XIII-20 t.v.v. nr. 9 over middelen voor het 

tegengaan van netcongestie 

• Gewijzigd Amendement van het lid Boswijk c.s. 36410-XIII-18 t.v.v. nr. 12 over verlenging van extra 

budget voor de ISDE regeling 

 

Begroting Sociale Zaken en Werkgelegenheid 

Het wetsvoorstel is aangenomen 

 

Amendementen 

Relevant en aangenomen is:  

• Gewijzigd amendement van het lid De Kort 36410-XV-29 ter vervanging van nr. 14 over middelen 

voor terugkeer van dakloze arbeidsmigranten 

 

Wijziging van de Woningwet i.v.m. verlengde opschorting van de marktverkenning 

Het wetsvoorstel is aangenomen en het ene ingediende amendement ook: 

• 36400-9 Amendement van het lid Grinwis c.s. over het afschaffen van de marktverkenning (volledig 

afschaffen i.p.v. opschorten, red.)  

 

 

https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43195
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z17578&did=2023D42597
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z17633&did=2023D42758
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z17724&did=2023D42979
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z17726&did=2023D42980
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z17838&did=2023D43156
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z17852&did=2023D43165
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z17901&did=2023D43251
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2023Z17282&did=2023D42005
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2023Z17317&did=2023D42055
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2023Z17278&did=2023D41994
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2023Z17255&did=2023D41946
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2023Z17204&did=2023D41872
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2023Z17365&did=2023D42157
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2023Z17940&did=2023D43309
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Tweeminutendebat Digitaliserende overheid 

Alle ingediende moties zijn aangenomen: 

• 26643-1075 Motie Dekker-Abdulaziz en Rajkowski over een expertpool; 

• 26643-1076 Motie Dekker-Abdulaziz over het archiveren van het .nl-domein; 

• 26643-1077 Motie Van Weerdenburg over uitspreken dat het thema AI moet behoren tot een 

bewindspersoon verantwoordelijk voor digitalisering. 

 

Tweeminutendebat Lokale, regionale en streekomroepen 

Alle ingediende moties zijn aangenomen: 

• 32827-288 Motie Van Strien c.s. over onderzoek naar versterking en professionalisering van het 

gehele lokale medialandschap; 

• 32827-289 Motie Werner over in gesprek gaan met ten minste VNG, NLPO en WOS over de 

overgangsproblematiek met betrekking tot het nieuwe stelsel; 

• 32827-290 Motie Werner en Van Strien over een vaste zenderpositie voor de regionale omroepen. 

 

Tweeminutendebat Arbeidsmarktbeleid in de zorg 

Aangenomen zijn: 

• Moties uit eerder debat: 29282-527 Motie van het lid Van den Berg over het budgetneutraal 

gelijkstellen van arbeidsvoorwaarden via de beschikbaarheidsbijdrage en de subsidieregeling; 

• 29282-538 Motie van het lid Agema over het halveren van de tijd die zorgmedewerkers kwijt zijn 

aan administratie 

• 29282-543 Motie van het lid Van den Berg over het stellen van eisen aan vrijgevestigde ggz-

praktijken bij de toekenning van opleidingsplekken  

• 29282-544 Motie van het lid Paulusma over het beter faciliteren van nieuwkomers met een 

zorgachtergrond om in de zorg aan de slag te gaan  

• 29282-547 Motie van de leden Van den Hil en Agema over een verplicht anti-agressieprogramma 

voor mensen die agressief gedrag tegen zorgmedewerkers vertonen  

 

Tweeminutendebat Gehandicaptenbeleid 

Aangenomen zijn: 

• 24170-302 Gewijzigde motie van de leden Dijk en Kwint over gerichte maatregelen om verschraling 

in de gehandicaptenzorg te voorkomen  

• 24170-291 Motie van de leden Dijk en Kwint over gemeenten alleen nog maar beschikkingen met 

een tijdsindicatie laten afgeven  

• 24170-303 Gewijzigde motie van het lid Van der Plas over onderzoek naar de Zweedse wetgeving 

voor gehandicapten  

• 24170-295 Motie van het lid Westerveld c.s. over het vergoeden van spraakcomputers  

• 24170-304 Gewijzigde motie van het lid Westerveld c.s. over het aantal inspecteurs voor de 

gehandicaptenzorg uitbreiden  

• 24170-297 Motie van de leden Agema en Dijk over het afschaffen van de kilometerregistratie voor 

het Valysvervoer  

• 24170-298 Motie van het lid Werner c.s. over een structureel interdepartementaal overleg in het 

kader van de meerjarige nationale strategie voor mensen met een beperking  

• 24170-299 Motie van het lid Werner c.s. over verkennen waar de coördinerende 

verantwoordelijkheid voor de implementatie van het VN-verdrag Handicap het beste ondergebracht 

kan worden  

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2023Z17682&did=2023D42892
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2023Z17684&did=2023D42894
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2023Z17685&did=2023D42896
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z17783&did=2023D43055
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z17786&did=2023D43058
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z17788&did=2023D43060
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z13078&did=2023D31114
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z13078&did=2023D31114
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43020
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43020
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43025
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43025
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43026
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43026
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43029
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43029
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43030
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43030
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43032
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43032
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43035
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43035
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43036
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43037
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43037
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43038
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43038
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43039
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43039
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43040
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43040
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43040
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• 24170-300 Motie van het lid Warmerdam c.s. over het uitwerken van een voorkeursscenario voor 

ouders die langdurig hebben gezorgd voor hun kind met een handicap  

• 24170-301 Motie van het lid Warmerdam c.s. over bevorderen dat de berekening van het 

richttariefpercentage door zorgkantoren transparanter wordt  

 

Tweeminutendebat Erfgoed 

Aangenomen zijn: 

• 31511-54 Motie van de leden Beckerman en Mohandis over het overnemen van de aanbevelingen 

van de Raad voor Cultuur om een breder publiek in aanraking te laten komen met archeologie  

• 31511-64 Gewijzigde motie van het lid Beckerman over onderzoek naar de noodzaak van een 

reddingsplan voor de maritieme archeologie (t.v.v. 31511-55)  

• 31511-59 Motie van de leden Werner en Van Strien over het betrekken van het perspectief van 

vrijwilligers bij de vernieuwing van het financieringsstelsel voor monumentenzorg  

• 31511-60 Motie van het lid Werner over fysieke toegankelijkheid van openbaar toegankelijke 

monumenten als toetsingscriterium in de subsidievoorwaarden  

• 31511-61 Motie van het lid Van Strien c.s. over het opzetten van een garantiefonds van minimaal 1 

miljoen euro voor de veertien bevrijdingsfestivals  

• 31511-62 Motie van de leden Wuite en Van der Graaf over de restauratieopgave voor groot 

iconisch erfgoed voor de Voorjaarsnota aan de Kamer zenden  

• 31511-63 Motie van het lid Wuite over een evaluatie in 2024 van de werking van de 

Monumentenwet BES  

 

Donderdag 26 oktober 

 

Tweeminutendebat Zwangerschap en geboorte 

Er is één motie donderdagmiddag aangenomen: 

• Motie Grinwis c.s. over onderzoek naar de oorzaak en achtergrond van de sterke stijging van het 

aantal abortussen  

 

Tweeminutendebat Integraal Zorgakkoord 

De volgende moties zijn aan het eind van de donderdagavond aangenomen: 

• Gewijzigde motie Van den Berg over borgen dat het Integraal Zorgakkoord leidend is en niet de 

individuele instellingsbelangen van zorgaanbieders 

• Motie Van den Berg over de institutionele partijen de opdracht geven de richting naar passende 

zorg te versnellen  

• Motie Tielen over bij de IZA-monitoring niet meer dan vijf kernindicatoren formuleren  

• Motie Bushoff en Mohandis over voor 1 januari 2024 gerichte afspraken maken over investeringen 

in de wijkverpleging 

• Motie Pouw-Verweij over een pilot in één zorgregio over onnodig lange administratieve procedures 

 

Tweeminutendebat Hersteloperatie Kinderopvangtoeslag 

De volgende moties zijn aan het eind van de donderdagavond aangenomen: 

• 31066-1304 Motie Temmink over juridische toetsing bij de civiele rechter na sluiting van een 

vaststellingsovereenkomst in de alternatieve aanvullende schaderoute 

• 31066-1305 Motie Temmink over de DUO-schulden van personen die onder de kindregeling vallen 

niet meer categorisch uitsluiten 

https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43041
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43041
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43042
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43042
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43043
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43043
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43067
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43067
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43048
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43048
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43049
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43049
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43050
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43050
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43051
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43051
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43052
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D43052
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18420&did=2023D44396
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18470&did=2023D44486
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18425&did=2023D44401
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18426&did=2023D44402
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18428&did=2023D44404
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18429&did=2023D44405
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18552&did=2023D44689
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• 31066-1306 Motie Temmink over de aanmeldingsdeadline van 31 december 2023 voor 

gedupeerde ouders in het toeslagenschandaal schrappen 

• 31066-1307 Motie Temmink over uitspreken dat het niet willen herstellen van het ongekend onrecht 

heeft geleid tot nieuw aangedaan onrecht 

• 31066-1308 Motie Kat c.s. over onderzoek door het CBS naar de mate waarin de studieschuld van 

gedupeerde jongeren verschilt van die van andere jongeren met vergelijkbare 

achtergrondkenmerken 

• 31066-1309 Motie Kat c.s. over de verkenning naar laagdrempelige mogelijkheden voor financieel 

advies en ondersteuning aan jongeren zo snel mogelijk afronden 

• 31066-1310 Motie Kat c.s. over gemeenten de ruimte bieden om gedupeerde jongeren te 

ondersteunen die na een schuldhulpverleningstraject een niet-saneerbare restschuld houden 

• 31066-1311 Motie Inge van Dijk en Temmink over het verhaal van ouders waaraan geen compleet 

dossier verstrekt kan worden, als uitgangspunt nemen voor het vergoeden van de geleden schade 

• 31066-1312 Motie Inge van Dijk en Temmink over binnen zes maanden de capaciteit bij de 

Commissie Werkelijke Schade opschalen naar vijftien dossiers per week 

 

Tweeminutendebat Circulaire Economie 

De volgende moties zijn aan het eind van de donderdagavond aangenomen: 

• 32852-273 Motie Van Esch en Hagen over zorgen voor meer innamepunten waar consumenten 

hun betaalde statiegeld kunnen terugkrijgen 

• 32852-278 Motie Haverkort c.s. over onder voorwaarden ruimte bieden voor eenmalig gebruik van 

papieren bekers en bakjes 

• 32852-279 Motie Haverkort c.s. over de door het EP voorgestelde brede definitie voor 

hoogwaardige recycling opnemen in het eerste Circulair Materialenplan 

• 32852-280 Motie Krul over bij de verbetervoorstellen voor de uitgebreide 

producentenverantwoordelijkheid verkennen hoe het Rijk of een onafhankelijke partij een meer 

centrale regierol kan spelen 

• 32852-281 Motie Hagen en Van der Laan over onderzoek naar de mogelijkheid om wegwerp-e-

sigaretten te verbieden 

• 32852-282 Motie Hagen over een publiekscampagne om consumenten te wijzen op hun wettelijke 

garantierecht 

 

Tweeminutendebat Externe Veiligheid 

De volgende moties zijn aan het eind van de donderdagavond aangenomen: 

• 22343-374 Motie Hagen over alle mogelijkheden in kaart brengen om de productie van pfas in 

Dordrecht uiterlijk in 2025 te stoppen 

• 22343-375 Motie Hagen over het overnemen van de aanbevelingen van de ILT over verbetering 

van het VTH-stelsel op de BES-eilanden 

• 22343-376 Motie Van Esch c.s. over structureel cameratoezicht bij Tata Steel en voldoende budget 

voor de omgevingsdienst om snel te handelen op basis van de camerabeelden 

• 22343-378 Motie Van der Graaf over in gesprek gaan met de GGD Zuid-Holland Zuid over gerichte 

ondersteuning bij gezondheidsvragen van omwonenden van Chemours 

• 22343-380 Motie Van der Graaf over de regiefunctie in het VTH-domein breder invulling geven door 

de omgevingsdiensten beter te ondersteunen 

• 22343-381 Motie Van der Graaf over het voorzorgsprincipe en de aansprakelijkheid van het 

bedrijfsleven verwerken in de kabinetsreactie op het OVV-rapport Industrie en omwonenden 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18553&did=2023D44690
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18555&did=2023D44692
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18556&did=2023D44694
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18558&did=2023D44696
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18559&did=2023D44699
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18560&did=2023D44702
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18574&did=2023D44735
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18583&did=2023D44752
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18586&did=2023D44756
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18587&did=2023D44758
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18589&did=2023D44760
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18590&did=2023D44762
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18593&did=2023D44764
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18594&did=2023D44767
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18595&did=2023D44768
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18597&did=2023D44770
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18599&did=2023D44772
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18600&did=2023D44773
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• 22343-382 Motie Klaver over erop toezien dat Rijkswaterstaat de watervergunning van Chemours 

Dordrecht aanscherpt of zo nodig intrekt om de maatschappelijke functies van het water te 

herstellen 

 

Tweeminutendebat Staat van de volkshuisvesting 

De volgende moties zijn aan het eind van de donderdagavond aangenomen: 

• 32847-1110 Motie Van Haga over de oorzaak van de hardere daling van het 

vastgoedtransactievolume in Nederland in kaart brengen 

• 32847-1114 Motie Peter de Groot over het transformatiepotentieel inzichtelijk krijgen door vve's of 

individuele eigenaren van recreatieparken de mogelijkheid te geven om zich aan te melden bij de 

bestuurlijk aanjager 

• 32847-1115 Motie Peter de Groot over niet eisen dat een huurwoning volledig gestript wordt 

opgeleverd, maar de keuze aan de zittende en de nieuwe huurder laten 

 

Tweeminutendebat Klimaatakkoord gebouwde omgeving 

De volgende moties zijn aan het eind van de donderdagavond aangenomen: 

• 32847-1117 Motie Van Esch over alleen een bouwmaterialenakkoord sluiten als er concrete doelen 

en waarborgen zijn en er geen beleid wordt gevoerd dat strijdig is met ander overheidsbeleid 

• 32847-1118 Motie Van Esch over zo snel mogelijk wetenschappelijk laten onderzoeken welke 

variabelen bepalend zijn voor de effectiviteit van alternatieve verblijfplaatsen voor vleermuizen 

• 32847-1119 Motie Thijssen over in kaart brengen in welke regio's of gemeenten er voldoende 

middelen beschikbaar zijn voor de verduurzamingsopgave van de gebouwde omgeving en daarbij 

burgers actief benaderen en ontzorgen 

 

Tweeminutendebat Funderingsproblematiek 

Aangenomen zijn 

• Motie van het lid Nijboer c.s. over voorstellen voor een redelijke kostenverdeling tussen alle 

betrokken partijen 

• Motie van het lid Nijboer c.s. over in de aangekondigde analyses ook funderingsproblemen ten 

gevolge van bodemdaling en funderingen op staal meenemen 

 

Eerste Kamer 

Spreidingswet 

De Spreidingswet is met 81 stemmen aangenomen in de Tweede Kamer. Op de ochtend van de 

procedurebepaling in de Eerste Kamercommissie Immigratie en Asiel heeft de SGP fractie plenair het 

verzoek ingediend de wet controversieel te bepalen. Hier wordt op 31 oktober over gestemd. Als de wet 

in behandeling wordt genomen gaat PVV vragen om een hoorzitting.  

 

 

 

Commissieagenda Tweede Kamer 

 

Datum Onderwerp Soort overleg 

29-11-2023 Energieraad CD 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18601&did=2023D44774
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18615&did=2023D44795
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18619&did=2023D44799
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18620&did=2023D44800
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18622&did=2023D44803
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18623&did=2023D44804
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18624&did=2023D44805
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18625&did=2023D44807
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023Z18627&did=2023D44809
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A04861
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CD = Commissiedebat RTG = Rondetafelgesprek 

Ges = Gesprek  SO = Schriftelijk Overleg 

In = Inbreng verslag (wetsvoorstel) TB = Technische Briefing 

NO = Nota Overleg  FV = Feitelijke Vragen 

Pet = Petitie WO  = Wetgevingsoverleg 

 

 

Plenaire agenda Tweede Kamer 

 

27 oktober t/m 22 november 

Verkiezingsreces 

 

28 – 30 november (week 48) 

• Geen plenaire vergaderingen 

 

5 – 7 december (week 49) 

• Beëdiging nieuwe Tweede Kamer 

 

12 – 14 december (week 50) 

• Tweeminutendebat Verkiezingen (CD 28/9) 

 

19 – 21 december (week 51) 

• Nader te bepalen 

 

22 december- 15 januari 2024 

Kerstreces 

 

Hierna onder voorbehoud besluitvorming nieuw gekozen Tweede Kamer 

 

16 – 18 januari 2024 (week 3)  

13-12-2023 Toezicht en handhaving CD 

14-12-2023 Politie CD 

20-12-2023 Vreemdelingen- en asielbeleid CD 

20-12-2023 Wet banenafspraak IN 

21-12-2023 Programma Samen tegen Mensenhandel CD 

22-01-2024 MIRT NO 

01-02-2024 Seksueel geweld en kindermisbruik CD 

14-02-2024 Uitvoering sociale zekerheid CD 

15-02-2024 Circulaire economie CD 

14-03-2024 Circulair bouwen CD 

20-03-2024 Arbeidsongeschiktheid CD 

https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A04683
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A06032
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A04297
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A07184
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A07157
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A06460
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A07016
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A05119
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A04901
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A07077
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A06440
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• Begrotingsdebat Onderwijs, Cultuur en Wetenschap (VIII)  

 

23 – 25 januari 2024 (week 4)  

• Begrotingsdebat Infrastructuur en Waterstaat (XII) voor het jaar 2024 en Vaststelling van de 

begrotingsstaat van het Deltafonds (J) en Vaststelling van de begrotingsstaat van het 

Mobiliteitsfonds (A) 

• Begrotingsdebat Volksgezondheid, Welzijn en Sport (XVI) 

 

30 januari – 1 februari 2024 (week 5)  

• Begrotingsdebat Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit (XIV) en het Diergezondheidsfonds (F)  

• Vaststelling van de begrotingsstaat van Buitenlandse Handel en Ontwikkelingssamenwerking 

(XVII) voor het jaar 2024 

 

6 – 8 februari 2024 (week 6)  

• Begrotingsdebat Justitie en Veiligheid (VI) 

• Begrotingsdebat Defensie (X) 

 

13 – 15 februari 2024 (week 7)  

• Begrotingsdebat van de begrotingsstaat van het Ministerie van Buitenlandse Zaken (V) 

• Stemmingen (15 februari over de nog te behandelingen begrotingen 2024) 

 

 

 

Brussel  

Europees Parlement: adoptie initiatiefrapport hervorming EU-structuurfondsen voor regio's die 

automobiele, groene en digitale transities doormaken 

 

Deze week namen Europarlementariërs van de Commissie Regionale Ontwikkeling (REGI) met 30 

stemmen tegen 1 en geen onthoudingen een initiatiefrapport aan over het herinrichten van de EU- 

structuurfondsen om regio's te ondersteunen die te maken krijgen met automobiele, groene en digitale 

transities. Met dit rapport wil het EP benadrukken dat het nieuwe cohesiebeleid zich niet per definitie 

moet richten op inkomensgerelateerde criteria, maar juist op de kenmerken van regio's.  

  

Om te voorkomen dat de verschillen tussen EU-regio's groter worden en om de negatieve gevolgen 

voor de economische, sociale en territoriale ontwikkeling van de EU te minimaliseren, willen de EP-

leden dat de Europese Commissie komt met een voorstel komt voor een nieuw fonds binnen het Just 

Transition Fund. Dit fonds zou extra middelen moeten vrijmaken om gerichte steun te verlenen aan 

regio's die sterk afhankelijk zijn van sectoren die een verregaande transformatie ondergaan, zoals de 

auto-industrie.  

  

Het Just Transition Fund is nu vooral gericht op steenkoolregio’s, maar het EP wil dus dat deze 

middelen ook ingezet kunnen worden voor andere groene transities. Het EP is van mening dat het 

koolstofvrij maken van het wegtransport en de groene transitie een goed uiteengezette strategie moet 

volgen die een sociaal aanvaardbare transitie garandeert voor de werknemers en bedrijven, vooral in 

de minder ontwikkelde regio's. Hierbij wordt ook nadruk gelegd op het bijscholen van de werknemers 

en bedrijven in de regio's met een ontwikkelingsachterstand.  
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Daarnaast sprak het EP zich uit voor het vergemakkelijken van de toegang tot de Europese Structuur- 

en Investeringsfondsen voor het MKB. Ze pleitten onder andere voor een vereenvoudiging van het 

administratieve proces en het toepassen van het ‘only once’-principe, wat ervoor moet zorgen dat 

burgers en bedrijven die gebruikmaken van de fondsen slechts één keer de standaardinformatie 

hoeven te verstrekken aan de autoriteiten. Dit zou de administratieve lastendruk voor gebruikers van de 

fondsen moeten verlichten. Tot slot wil het EP dat nationale overheden gaan investeren in infrastructuur 

voor elektrische mobiliteit, met name in gebieden die anders niet voldoende worden gedekt door 

particuliere aanbieders. Dit zou het aantal laadpunten voor elektrische voertuigen in minder 

dichtbevolkte gebieden moeten verhogen. 

  

Het rapport is nu in de Commissie Regionale Ontwikkeling aangenomen en zal naar aanleiding hiervan 

binnenkort ter stemming voorliggen in de plenaire vergadering van het Europees Parlement. 

 

Komende voorstellen Europese Commissie 

Kabinetsappreciaties Europese voorstellen (BNC-fiches) 

Consultaties Europese Commissie 

Agenda Europese Comité van de Regio’s 

Datum Relevante voorstellen 

21-11-2023 Europees semester – najaarspakket 

21-11-2023 Bosmonitoringspakket 

29-11-2023  Digitale mobiliteitspakket 

- Invoering van een gemeenschappelijke Europese ruimte voor 

mobiliteitsgegevens  

- Herziening pakket reizen 

Herziening raamwerk passagiersrechten 

Datum Relevante BNC-fiches 

01-11-2023 Appreciatie Commissiewerkprogramma 2024 

Datum Onderwerp Type 

03-11-2023 Bodemgezondheid – de bodems in de EU beschermen, 

duurzaam beheren en herstellen 

Goedkeuring door 

commissie 

13-11-2023 Europese gehandicaptenkaart Goedkeuring door 

commissie 

22-11-2023 Effect van afvalbeheer op het milieu - EU-kader afvalstoffen Goedkeuring door 

commissie 

22-11-2023 Voedselverspilling – reductiestreefcijfers Goedkeuring door 

commissie 

Datum Onderwerp 

17-11-2023 Commissie Territoriale Samenhang en EU-begroting (COTER) 

https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/13350-Bodemgezondheid-de-bodems-in-de-EU-beschermen-duurzaam-beheren-en-herstellen_nl
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/13350-Bodemgezondheid-de-bodems-in-de-EU-beschermen-duurzaam-beheren-en-herstellen_nl
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/13517-Europese-gehandicaptenkaart_nl
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/13225-Effect-van-afvalbeheer-op-het-milieu-EU-kader-afvalstoffen_nl
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/13223-Voedselverspilling-reductiestreefcijfers_nl
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Agenda Congres Raad van Europa 

 

21-11-2023 Commissie Burgerschap, Governance en Externe aangelegenheden (CIVEX) 

22-11-2023 Commissie Milieu, Klimaatverandering en Energie (ENVE) betreft o.a. 

bodemmonitoringswet 

23-11-2023 Commissie Economisch Beleid (ECON) 

29-11-2023 

30-11-2023 

158ste plenaire vergadering Comité van de Regio’s 

06-12-2023 Commissie Economisch Beleid (ECON) 

08-12-2023 Commissie Sociaal Beleid, Onderwijs en Cultuur (SEDEC) 

Datum Onderwerp 

26-03-2024 Vergadering van het bestuurscomité / Frankrijk – Straatsburg 

26-03-2024 

28-03-2024 

46e Congreszitting / Frankrijk – Straatsburg 

Het VNG Lobbymemo wordt gemaakt door: 

Den Haag: Eric de Rijk, Richard van Vliet en Jesse de Jong-Paalvast 

Brussel: Team Europa 


